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        Dnevni red 

● Pozdravne reči i uvodne napomene 

● Usvajanje zapisnika sa prethodnog sastanka Upravnog odbora  

● Predstavljanje kvartalnog izveštaja i diskusija  

● Predstavljanje zahteva za usvajanje:  

⮚ Rezultati Javnog poziva za organizacije za podršku poslovanju 

⮚ Drugi Javni poziv za mikro i mala preduzeća (MMP) 

● Glasanje 

● Razno  
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I. Pozdravne reči i uvodne napomene  

Branko Budimir, vršilac dužnosti pomoćnika ministra za evropske integracije Vlade Republike Srbije i 

predsedavajući Upravnog odbora programa EU PRO (UOP), pozdravio je učesnike sastanka i najavio 

da će po dogovoru sa prethodnog sastanka, i u skladu sa mandatom UOP, 19. septembra biti održan i 

javni sastanak UOP koji će pored korisnika programa uključiti i predstavnike lokalnih samouprava i 

regionalnih razvojnih agencija.  

II. Usvajanje zapisnika sa prethodnog sastanka Upravnog odbora  

Budimir je potvrdio da je zapisnik sa prethodnog sastanka UOP jednoglasno usvojen i da će se u buduće 

o zapisnicima sa sastanka izjašnjavati na kraju sastanka kada se glasa i o drugim tačkama agende.  

III. Predstavljanje kvartalnog izveštaja i diskusija  

Olivera Kostić, menadžerka programa EU PRO predstavila je kvartalni izveštaj za period april-jun 2019. 

godine.  

Zoran Lakićević, državni sekretar Ministarstva građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture (MGSI) je 

pitao o vrednosti projekata koji se sprovode kao i da li ima nekih kašnjenja u implementaciji, na šta je 

Kostić odgovorila da se radi o oko devet miliona evra. Ukupna vrednost infrastrukturnih projekata je 14 

miliona evra, od čega je najviše sredstava za projekte ekonomske infrastrukture, gde je šest od devet 

projekata ugovoreno. 

Kostić je dodala da program ima ukupno 96 infrastrukturnih projekata, uključujući 37 lokalnih 

infrastrukturnih projekata i devet projekata poslovne infrastrukture, 12 projekata izrade tehničke 

dokumentacije, 19 izrade planske dokumentacije i 19 GIS projekata. U tri lokalne samouprave -  Sjenica, 

Priboj i Prijepolje proces javne nabavke kasni zbog žalbi podnetih na razmatranje Republičkoj komisiji 

za zaštitu prava potrošača. Ako se ne ugovore do kraja septembra 2019. biće doveden u pitanje 

blagovremeni zavrsetak projekata. Program prati postupke i, gde je opravdano i neohodno, predložiće 

UP da program preuzme sprovođenje ovih projekata.  

Dogovor na nivou programa je da sve što nije ugovoreno do septembra meseca, program uradi reviziju 

i procenu o najrealijem nastavku implemetacije – lokalne samouprave ili direktno kroz program.  

Lakićević je upitao i šta znači preuzimanje procesa pa je Kostić objasnila da u tom slučaju dolazi prvo 

do raskida ugovora o grantu, a Program bi preuzeo direktno ugovaranje odnosno oglasio tender po 

UNOPS procedurama. Taj proces je uslovno izvesniji, efikasniji, pa i uz mogućnost žalbe UNOPS ima 

kapacitet da realizuje projekat. 

Marko Vujačić, UNOPS šef programa je potvrdio da Program generalno primenjuje grant metodologiju 

zato što ona  doprinosi jačanju kapaciteta lokalnih samouprava, između ostalog i za korišćenje 
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donatorskih sredstava. Vujačić je dodao da će Program predložiti promenu metodologije samo u onim 

situacijama gde je lokalna samouprava ispunila svoje obaveze a sprovođenje projekta ostalo i dalje 

problematično. 

Kostić je dodala da je veći broj tih ugovora potpisan krajem 2018. godine sa rokom trajanja do marta 

2020. U nekoliko slučajeva, kao na primer Bosilegrad, koji je kasnio u ugovaranju radova, ugovori su 

aneksirani kako bi omogućili da se radovi sprovedu u toku trajanja programa.  

Budimir je podsetio na dinamiku sprovođenja odnosno da program traje do kraja sledeće godine što 

ostavlja malo vremena za direktne aktivnosti ostaje vrlo malo prostora. Takođe treba razmotriti 

eventualno realociranje sredstava ukoliko postoje određene uštede po osnovu kursnih razlika ili 

odustajanja od projekta, naručito malih preduzetnika, koje se po prethodnim statistikama čini izvesno. 

Treba razmotriti mogući, ograničeni produžetak programa kako bismo osigurali da se svi projekti 

adekvatno realizuju. 

Budimir je zatim naveo primer kako je na prethodnom sastanku UOP odobreno 22 granta za projekte 

socijalne kohezije koje sprovode organizacije civilnog društva a u periodu izveštavanja je potpisan 21 

ugovor jer je jedna organizacija Udruženje zdravstvnih radnika iz Vranja odustala.1  

Kostić je obaestila UOP da se lista svih projekata nalazi na sajtu programa, a da su aktivnosti koje se 

tiču komunikacije i vidljivosti zabeležile dobre rezultate u pogledu broja pozitivnih medijskih objava i 

učešće u nacionalnim medijima. Podrška je pružena lokalnim samoupravama u promociji aktivnosti 

koje sprovode u okviru programa u smislu obeležavanja početka i završetka radova. Objavljeno je i prvo 

izdanje EU PRO biltena što će biti praksa u narednom periodu.  

U smislu održivosti i upravljanja rizicima program je usvojio Plan za praćenje i evaluaciju koji deiniše 

sistematski pristup za praćenje sprovođenja projekata i njihovih rezultata. 

Saradnja sa predstavnicima nacionalnih institucija se nastavlja u sprovođenju javnih poziva, 

Ministarstvo privrede (MP) je bilo posmatrač u evaluaciji Javnog poziva za OPP. 

Socijalna komponenta projekata je sve više vidljiva i kroz izbor korisnika uključuje elemente rodne 

ravnopravnosti i socijalne inkluzije kao i kroz društveno odgovorne aktivnosti korisničkih preduzeća.  

Govoreći o prioritetima za period do kraja godine, po finalnoj odluci UOP-a biće planirano ugovoranje 

projekata za OPP, nastaviće se GIS projekti i projekti socijalne koehezije uz intenciju a biće objavljen i 

drugi Javni poziv za preduzeća i preduzetnike.  

                                                                    
1 Udruženje zdravstvenih radnika je odustalo od sprovođenja projekta zbog promene rukovodstva koje nije dostavilo traženu dokumentaciju 

u procesu klarifikacije u datom roku od dva meseca.  
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Ana Stanković, menadžerka projekata u Delegaciji Evropske unije u Srbiji je tražila detaljniji pregled o 

11 preduzeća odnosno ugovora koji su otkazani, u smislu njihove vrednosti i razloga za otkazivanje.  

Kostić je navela da je vrednost tih projekata nešto više od 200.000 evra, dok je Enis Ujkanović, 

menadžer sektora za MSP i OPP objasnio da većina nije ni potpisala ugovor jer su procenili da neće 

moći da ispune ugovorne obaveze. Najčešći slučajevi su promena poslovnih prioriteta, nedovoljno 

sredstava za učešće odnosno rezultati analize tržišta koji su pokazali da je polovna oprema bolji izbor.  

Katarina Obradović-Jovanović, pomoćnica ministra privrede je pitala koji sektori privrede su u pitanju, 

ima li geografske podeljenosti kao i koliki je vremenski period od podnošenja prijave do zaključenja 

ugovora. 

Ujkanović je rekao da je deset meseci vreme od prijave do potpisivanja ugovora, ali da je program jasno 

komunicirao sa potencijalnim korisnicima tokom info-sesija da poslovni planovi treba da uzmu u obzir 

da će investicija moći da se realizuje tek krajem 2019, ili početkom 2020. godine.  

Obradović Jovanović je istakla da je to lekcija za ubuduće jer deset meseci je dug period u kome može 

da se promeni poslovni plan preduzeća.  

Milica Korać, saradnica u sektoru za MSP i OPP je dodala da su između ostalog odustajala preduzeća 

koji tražene mašine mogu lako da se nađu na tržištu uključujući i polovne, dok preduzeća koja su 

aplicirala za specijalizovane mašine, po meri nisu odustajala od sprovođenja aktivnosti. 

Vujačić je rekao da i program ima naučenih lekcija te se u pozivu koji će biti predstavljen predlaže 

jednostepeni proces iako se u prvom pozivu, dvostepeni postupak činio apsolutno opravdanim. Snažan 

utisak o 96 korisničkih preduzeća koja sprovode projekte jeste da su oni tu da ostanu kao uspešne priče 

u prilog čemu ide činjenica da je više od 50 preduzeća završilo proces nabavke pre datog roka.  

Predstavljanje zahteva za usvajanje rezultata Javnog poziva za za 

organizacije za podršku poslovanju 

Enis Ujkanović, menadžer sektora za MSP i OPP je dao kraći pregled o procesu i rezultatima Javnog 

poziva za organizacije za podršku poslovanju (OPP) Kriterijum da OPP mora da ima najmanje jednog 

zaposlenog angažovanog u 2018. godine kako bi se osiguralo da su organizacija u aktivnom statusu i 

samoodržive, isključio je mnoge potencijalne aplikante koji su aktivni od projekta do projekta. Komisija 

se sastojala od pet članova različitih, relevantnih ekspertiza - iz upravljana projekta, podrške MSP ili 

direktnog rada sa OPP itd. Članovi su projekte ocenjivali nezavisno, i svih pet je ocenilo svaku aplikaciju, 

a na sednicama evaluacionog tima su se analizirale ocene svih evaluatora za datu aplikaciju. Aplikacije 

koje nisu predložene za finansiranje nisu prošle prag ni kod jednog evaluatora osim u jednom slučaju 

gde je prosek ocena bio ispod praga za prolaz. Nakon tri sastanka evaluacione komisije predloženo je 

20 predloga projekata za finansiranje. Kriterijumi su bili fokusirani na ishod i uticaj samog projekta što 
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je nosilo 40 bodova, održivost 15 bodova, operativni kapacitet 15 bodova, i relevantnost, metodologija 

i isplativost po dester bodova.  

Kod pristigle 43 aplikacije primetna je relativno ravnomerna geografska zastupljenost, s tim što je 

Program, prateći savet UOP-a, posvetio više pažnje da organizuje info-sesije i promoviše poziv u istočnoj 

Srbiji što je dalo rezultate. Najviše aplikacija je bilo iz Niša, Kragujevca odakle je i najveći broj odobrenih 

projekata.  

Lakićević je primetio da su aplikacije pristigle iz velikih gradova, ne iz manjih opština, te je Ujkanović 

objasnio da u manjim opštinama nema mnogo MSP koje bi opravdale postojanje OPP, ali je istakao da 

iako su te OPP regsitrovane u većim gradovima, neke od njih će se po predlozima projekata baviti 

određenim regionom te tako obuhvatiti i manje sredine.  

Obradović-Jovanović je predložila da u narednim pozivima trebatreba razmotriti da li je prioritet gde 

je registrovana organizacija ili gde se sprovodi projekat, zato što bi eventualno učešće organizacija iz 

Beograda ili Novog Sada moglo da dopinese poboljšanju kvaliteta projekata.  

Budimir je podsetio da bi to prouzrokovalo drugi problem jer bi te organizacije s obzirom na njihove 

jače resurse odvukli sredstva, te je tokom pravljena poziva podvučeno da ove organizacije mogu da 

budu partneri ali ne i vodeće organizacije na projektu.  

Kostić je predložila da bi u budućnosti moglo da učešće onih koji imaju podružnice na teritoriji 

programa, ali da je jedna komponenta poziva jačanje samih organizacija te program smatra da je u tom 

smislu vrednost veća ako je OPP na teritoriji programa. Ipak jedan od izazova za te OPP jeste bio da one 

nemaju reference koje je program tražio.  

Branko Budumir je predložio da projekat „Norveška za vas“ koji takođe sprovodi UNOPS i koji ima sličnu 

aktivnost možda može da uzme u obzir ove nalaze.  

Stanković je dodala da bi šira analiza sa određenim preporukama, koristila svim budućim programima.  

Budimir je pitao za najčešće razloge zašto apliakcije koje su bile odmah ispod praga nisu preporučene 

za finansiranje. 

Enis Ujkanović je objasnio, iako su razlozi različiti, najčešće aplikacija nije dovoljno razrađena u smislu 

definisanja korisnika i uticaja koji projekat treba da ima. Tačnije fokus je bio ne na ono šta konkretno 

privredi treba već na šta organizacija može da uradi pa su i sami projekti pisani u skladu sa onim što su 

već radili ili što bi bilo lako da sprovedu. Ovo nije bilo komplementarno sa ciljem poziva pa  bi njihov 

doprinos bio ograničen i ne bi opravdao investiciju. Troškovi za ljudske resurse nisu bili oganičeni jer su 

projekti bili različiti i zahtevaju više ili manje ljudskih resursa u zavisnosti od predloženih aktivnosti. 

Jovanović-Obradović je pitala koliko se OPP oslanjalo na ljudske resurse van svoje organizacije.  
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Enis Ujkanović je objasnio da takvo angažovanje spade u programske troškove te da su OPP uključile i 

angažovanje spoljnih stručnjaka. 

Jovanović-Obradović je predložila da predstavljanje informacija o projektima uključi i kratak opis 

projekta. Uvid u nalaze Evaluacione komisije je važan, ali UO mora da razume šta projekat radi i koji su 

očekivani rezultati a Budimir je predložio da za ubuduće kratki pregled može da se da i za projekte koji 

nisu preporučeni za finansiranje kako bi se stekao uvid kako je evaluaciona komisija donosila odluke 

bez namere da se one preispituju. 

Enis Ujkanović je zatim rekao da je preporučeno 14 projekata iz prve i šest projekata iz druge partije 

odnosno partnerskih projekata te je predloženo ukupno 26 OPP. Najuspešnije su bile regionalne 

razvojne agencije, od deset koje su aplicirale preporučeno je sedam predloga projekata, zatim poslovni 

inkubatori (pet od sedam) dok je uspešnost klastera i fakulteta 50 odsto. 

Ukupni traženi budžet za sve aplikacije je milion i po dolara, odnosno 1.6 miliona sa njihovim učešćem 

a program očekuje da će nakon revizije ukupan budžet biti oko 660.000 dolara.  

Na pitanje  Budimira o valuti u kojoj se ugovaraju projekti Vujačić i Stanković su objasnili da se kroz 

transparetni, dokumentovan proces program potražuje sredstva i preračunava kurs. 

Jovanović-Obradović je ponovila svoju zabrinutost za kvalitetno sprovođenje aktivnosti odnosno koliko 

je u odabiru projekata zadovoljena forma a koliki će biti kvalitet implementacije. 

Enis Ujkanović je rekao da program deli tu zabrinutost ali je upravo zato posebno obratio pažnju na 

metodologiju koja se bavi tom problematikom, pa tako održivost i operativni kapacitet jesu nosili 15 

bodova prilikom ocenjivanja a aplikacije koje nisu prošle taj test nisu ni preporučene za finansiranje. 

Drugi aspekt je praćenje implementacije projekta, u smislu da eskperti drže obuke u datom 

vremenskom okviru a koje odgovaraju potrebama i motivišu sama MSP da učestvuju u aktivnostima.  

Na Budimirovo pitanje da li postiji neka sugestija za posebno osmišljene aktivnosti za OPP ili MSP, 

Jovanović Obradović je rekla da OPP treba da vode aktivnosti, ali uz sužavanje prostora da one same 

sebe finansiraju, te da se više oslanjaju na povezivanje, ekspertizu, i da budu usmerene na to da 

isporuče pravu uslugu i kvalitet a ne da same sebi obezbede finansiranje. 

Budimir je rekao da se prilikom pisanja poziva zato i definisalo koliki su i koji direktni, odnosno indirektni 

troškovi, i da oni mogu da nabave eskpertizu, a kao pitanje naveo je da li je možda bilo potrebno izdvojiti 

posebne sektore.  

Jovanović-Obradović je to potvrdila navodeći da u buduće pozivi treba da budu više sektorski 

orjentisani, po delatnosti, sa što užom ciljnom grupom što bi uže definisalo i usluge a standardi koje bi 

se uvodili bi bili više tehnički. 

Milica Korać je rekla da generalno projekti koji su prošli targetiraju samo preduzeća sa užim ciljnim 

grupama i  jednom vrstom usluge, a među predloženim projektima ima i onih OPP koje su prepoznale 
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koje aktivnosti ne mogu sami da sprovedu te su angažovali spoljne eksperte ili imaju partnerske 

organizacije. Prepoznajući predloge kao validne, potvrdila je da postoji razlika između očekivanja i 

realnosti kada su u pitanju predlozi projekata. 

Jovanović-Obradović je rekla da se u ovom pozivu svakako vidi napredak jer je uspostavljen fokus, 

odnosno jasna namena i usmerenje ali uz zadršku jer u obrazloženju nije navedeno šta će konkretno 

projekat da radi. Treba razmatrati u budućnosti da se sredstva, u odsustvu fokusiranih projekata ne dele 

kako bi stimulisali pisanje sektorski orjentisanih, tematski usmerenih projekata sa jasnom naznakom 

eksternih ekspertiza koje će za te nove, usko specijalizovane profile biti od koristi. 

Vujačić je rekao da se, na osnovu preporuke Ministarstva privrede, razmatralo da li su predviđeni ljudski 

resursi za realizaciju, a da su na poziv pristigli projekti, u ovom smislu,  idu u dobrom pravcu. 

Enis Ujkanović je rekao da su kriterijumi javnog poziva prvi korak te da će u narednom periodu fokus 

biti na realizaciji, odnosno na praćenju kvaliteta samog sprovođenja, u odnosu na specifikacija za sve 

aktivosti, od treninga do nabavke opreme jer je to programski mehanizam za kontrolu implementacije.  

Kostić je zamolila da se sve preporuke i iskustva kao i rizici podele sa programom kako bi se na to 

dodatno fokusirali u praćenju implementacije.  

Predstavljanje zahteva za usvajanje nacrta drugog javnog poziva za 

preduzetnike, mikro i mala preuzeća 

Enis Ujkanović, saradnik programa EU PRO za MSP i OPP, predstavio je nacrt drugog Javnog poziva za 

preduzetnike, mikro i mala preduzeća koji je modifikovan u skladu sa naučenim lekcijama kao i 

sugestijama relevantnih zainteresovanih strana, posebno Ministarstva privrede. Cilj i predmet poziva 

su ostali isti kao u prvom pozivu dok je ciljna grupa je malo promenjena te obuhvata preduzetnike/ce, 

mikro i mala preduzeća koja su registrovana samo za proizvodnu delatnost u periodu između 2014. i 

2018. godine na teritoriji programa. Analiza je pokazala da na teritoriji programa ima oko 10.000 

preduzeća koja ispunjavaju ove osnovne kriterijume. Preduzeća će moći da apliciraju za sredstva od 

10.000 do 30.000 evra uz sufinansiranje od minimum 20 posto dok u drugoj Partiji, brzorastuća ili 

izvozno orijentisana preduzeća mogu da apliciraju i za maksimalnih 70.000 evra uz sufinansiranje od 

minimalnih 30 posto. Indikativni budžet poziva je 2,5 miliona evra. Na osnovu ocenjivanja u prvom 

pozivu predlaže se da se isključi sve što nije relevantno ili od presudne važnosti za donošenje odluke 

kako bi se smanjio vremenski rok od poslovne ideje do dobijanja podrške dok je rok za realizaciju 

projektnih aktivnosti skraćen sa 12 na devet meseci.  

Budimir je pitao da li može da se formalno-pravno usvoji poziv koji izlazi iz okvira trajanja programa pa 

je  Kostić predložila da rezultati budu u februaru a potpisivanje ugovora u martu 2020.  
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Vujačić je rekao da to jeste realno sprovodivo, ali da nije dobra praksa da se planiraju aktivnosti koje 

traju do poslednjeg dana Programa te predložio da se u zapisniku piše da je načelno UOP uvideo 

potrebu za produženjem trajanja Programa za par meseci.  

Budimir je dodatno pitao o postupku apliciranja, da li će se dodatno uprostiti forma kako bi bila 

dovoljno stimulativna. 

Ujkanović je predočio da je već uprošćeni aplikacioni formular, koji je samo deo njihovih 

administrativnih obaveza, deo procesa selekcije jer traži minimum podataka neophodnih za ocenu.  

Vujačić je rekao da je Program sada već prepoznat na terenu pa je taj rizik u implementaciji smanjen, 

dok je Stanković navela da je u kontaktu sa korisničkim preduzećima iz Novog Pazara, Sjenice, Raške 

stekla ustisak da im apliciranje nije bilo teško i da su znali kome da se obrate za pomoć, uz poseban 

značaj prisustva programa EU PRO i UNOPS-a na terenu u podršci preduzećima i zaključila da će 

prilagođeni, jednostepeni postupak odgovoriti potrebama. 

Kostić je istakla i značaj RRA i u drugom krugu podrške, uz dodatak da preduzeća sada nisu o obavezi 

da unapred dostave programu sva uverenja i potvrde već će to biti samo deo verifikacije pre 

potpisivanja ugovora. Preduzetnici će potpisati izjavu da nisu u krivičnim procesima te da nema 

reputacionih rizika a zapravo ćemo nakon odobrenja projekta izvršiti verifikaciju. 

Budimir je izneo zabrinutost da UOP donosi odluke samo na osnovu izjave potencijalnih korisnika/ca, 

ali je Obradović-Jovanović je rekla da je ovo korak dalje od Ministarstva kao i drugih državnih programi 

koji u svojim pozivima vrše samo poresku proveru i izjavu korisnika.  

Budmir je naveo i rizik da može da ostane neraspoređenih sredstava bez dodatnog vremena na šta je 

Obradović-Jovanović je predložila da se formira rezervna lista projekata sa pragom nižim od 

predloženih 70 bodova.  

Milena Radomirović, menadžerka projekata Stalna konferencija gradova i opština (SKGO) je ukazala 

da treba dati detaljnije uputstvo za popunjavanje kao i na kom jeziku se predaje. Zato je predloženo da 

se posebno istakne da samo oni aplikanti čiji su projekti odobreni, odnosno oni pozvani da potpišu 

ugovor treba da prevedu aplikacioni formular na engleski jezik.  

Enis Ujkanović je upozorio da se spuštanjem praga svakako postiže veći obuhvat i plasiranje većih 

sredstava ali i da se povećava procenat rizika od neadekvatne implementacije i kašnjenja. 

Obradović-Jovanović je iznela zadršku kako se boduju projekti, posebno inovacija i lanac vrednosti a da 

se neće pogrešiti u davanju sredstava preduzećima koja imaju finansijsku stabilnost jer neke prijave 

budu odbijane jer preduzetnici ne umeju adekvatno da objasne svoje, inače dobre ideje.  

Drugi predlog Ministarstva se odnosi na proširenje delatnosti da se uključe i plastenici i mehanizacija, 

koje bi se odnosilo na poljoprovrednu proizvodnju jer je veliki deo programske teritorije ruralan.  
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Budimir je naveo da je tu IPARD, iako on ne cilja male proizvođače. On je dodao da se UOP načelno 

složio sa uslovima i kriterijumima drugog javnog poziva za preduzetnike, mikro i mala preduzeća a da 

će Program da proveri sa Ministarstvom poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede kakve su mogućnosti 

za uključivanje primarne poljoprivredne proizvodnje u poziv a da ne dođe do preklapanja sa 

predmetom podrške koju pokriva IPARD.  

Takođe UOP se složio da prag bude 60 bodova ali da se zadrži pravo da se u konsultaciji sa UOP taj prag 

modifikuje odnosno spusti, a da preduzeća koja su već dobila podršku u okviru EU PRO-a ali i drugih 

projekta koje UNOPS sprovodi nemaju pravo učešća. 

Kao argument za nemogućnost učešća Enis Ujkanović je naveo da su grantovi i dalje u implementaciji 

te da se postojeći biznis plan sada dokazuje a Milica Korać je dodala u korist ekonomske opravdanosti 

da se rezultati mogu videti u periodu od tri godine kako je biznis plan postavljen te da nema dva bilansa 

jer će se finansijski izveštaji predavati na kraju 2019. godine. 

Radmanović je ukazala na ponderisanje prema kategoriji razvijenosti koja nije dugo ažurirana, dok je 

Obradović Jovanović rekla da tu nema prevelikih promena i da je to na neki način pozitivna 

diskriminacija. 

Takođe, preduzeća su vezana ugovorom za UNOPS te će se nakon završetka EU PRO-a ona pratiti na 

nivou UNOPS-a a zato je posebno važno da se formira baza korsinika. 

IV. Glasanje 

Nakon glasanja članova UOP usvojene su sledeće tačke: 

⮚ Usvojen zapisnik sa sastanka prethodnog UOP 

⮚ Kvartalni izveštaj EU PRO za period od 1. april do 31. jun 2019. godine 

⮚ Rezultati PDP za podršku organizacijama za podršku poslovanju uz napomenu da se preporuke 

prenesu programu Norveška za vas kako bi se uvrstile u njihov poziv 

⮚ Nacrt drugog javnog poziva za preduzetnike, mikro i mala preduzeća 

 

Gde je utvrđeno je da: 

● Da će prag da bude 60 bodova ali da se zadrži pravo da se u konsultaciji sa UOP taj prag modifikuje, 

a da preduzeća koja su već dobila podršku u okviru EU PRO-a ali i drugih projekta koje UNOPS 

sprovodi nemaju pravo učešća 

● EU PRO da proveri sa Ministarstvom poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede kakve su mogućnosti 

za uključivanje primarne poljoprivredne proizvodnje u poziv a da ne dođe do preklapanja sa 

predmetom podrške koju pokriva IPARD 

LISTA UČESNIKA SASTANKA UPRAVNOG ODBORA PROGRAMA 

Organizacija Ime Funkcija 
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ČLANOVI UPRAVNOG ODBORA  

Delegacija Evropske unije u Srbiji (DEU)  Ana Stanković Menadžerka projekata 

Ministarstvo za evropske integracije (MEI) Branko Budimir Pomoćnik ministra  

Ministarstvo za evropske integracije Luka Pivljanin Viši savetnik 

Ministarstvo građevinarstva, saobraćaja i 
infrastrukture (MGSI) 

Zoran Lakićević  Državni sekretar  

Ministarstvo privrede (MP) 
Katarina Obradović 
Jovanović 

Pomoćnik ministra 

Ministarstvo privrede (MP) Miona Popović Majkić 
Rukovodilac Grupe za planiranje i 
pripremu projekata u okviru 
Instrumenta za pretpristupnu pomoć 

Kancelarija za upravljanje javnim 
investicijama (PIMO) 

Violeta Sretenović  Službenica za koordinaciju donatora  

Stalna konferencija gradova i opština Milena Radomirović Menadžerka programa 

PROGRAM 

EU PRO Olivera Kostić EU PRO Menadžerka projekta 

EU PRO Enis Ujkanović Menadžer Sektora za MSP i OPP 

EU PRO  Biljana Kerić 
Programska saradnica za socijalnu 
koheziju  

EU PRO Viktor Veljović 
Programski saradnik za geografske 
informacione sisteme i urbanističke 
planove  

EU PRO Milica Korać Programska saradnica za MSP i OPP 

EU PRO Ivana Popović Menadžerka za komunikacije  

EU PRO Marija Radulović Saradnica za komunikacije 

EU PRO Milica Radović Asistentkinja za program i komunikacije 

UNOPS Marko Vujačić Šef Programa  

   

SPISAK NAJČEŠĆIH SKRAĆENICA 

AOR Oblast odgovornosti (eng. AOR) 

OPP Organizacije za podršku preduzećima (OPP) 

PDP Poziv za dostavljanje predloga projekata (PDP) 

DEU Delegacija Evropske unije (DEU) 

DOA Programski dokument (eng. Description of Action - DOA) 

PDR Planovi detaljne regulacije (PDR) 

JLS Jedinica lokalne samouprave 

RAS Razvojna agencija Srbije (RAS) 

ESID Elektronski sistem izdavanja dozvola (ESID) 

GIS Geografski informacioni sistem (GIS) 

LER Lokalni ekonomski razvoj (LER) 

LSU Lokalne samouprave (LSU) 

MGSI Ministarstvo građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture (MGSI) 

MP Ministarstvo privrede (MP) 

UOP Upravni odbor Programa (UOP) 

PIMO Kancelarija za upravljanje javnim investicijama (PIMO) 

RRA Regionalne razvojne agencije (RRA) 

RGZ Republički geodetski zavod 
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MSP  Mala i srednja preduzeća (MSP) 

SKGO Stalna konferencija gradova i opština (SKGO) 

UNOPS Kancelarija Ujedinjenih nacija za projektne usluge (UNOPS) 

 


